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ČD servis

J 
aké je podle vás poslání muzea?
Jsme teď ve fázi, kdy kromě tradičních rolí, 

jako je sbírkotvorná činnost, přemýšlíme 

o poslání muzea jako instituce, která spravuje 

kulturní památky. Muzeum je platforma pro vzdě-

lávání a setkávání veřejnosti. 

S jakými výzvami se nyní potýkáte?
Když vezmeme pozitivní pohled na výzvy, které 

nás posouvají dál, je to snaha co nejvíce se otevřít 

veřejnosti. Získat co největší počet návštěvníků 

pro pedagogický a vzdělávací rozměr muzea. To 

znamená otevřít ho jako instituci sbírkotvornou 

a změnit jeho atmosféru i společenské chápání 

jako instituce, která je tu stejně jako knihovna 

nebo nemocnice pro občany. Všechny naše aktivity 

směřujeme k této formuli – muzeum je tu pro lidi.

Podle čeho vybíráte nové výstavy? 
Snažíme se dělat věci, které úzce souvisí s naším 

okresem, krajem a Olomoucí. Jsou to výstavy, 

které mají celorepublikový, někdy i mezinárodní 

přesah, ale jsou převážně naše.

Která výstava je nyní nejnavštěvovanější? 
Pravděpodobně výstava Lidé odvedle. Její pedago-

gický, vzdělávací a společenský obsah je tak skvělý, 

že nám nevadilo ji převzít. Jedná se o putovní 

výstavu, kterou vytvořila Nadace Sirius. Celá 

expozice se zaměřuje na svět hendikepovaných lidí 

a jejich fungování ve společnosti. 

Můžete potkat ve vlaku

Muzeum má fungovat tak,  
aby bylo pro lidi

Zavítejte do Vlastivědného muzea v Olomouci na interaktivní 
výstavu a vyzkoušejte si, jaké to je žít s hendikepem. 

Expozici, která je otevřená až do začátku příštího roku,
i poslání muzea vám přiblíží jeho ředitel Jakub Ráliš. 

Můžete více přiblížit její obsah? 
Expozice ukazuje, jak mohou hendikepovaní lidé 

cestovat autobusem, koupit si jízdenku na vlak 

nebo přejít přes přechod. Hromadná doprava 

i pohyb po ulicích jsou do značné míry jádrem této 

interaktivní výstavy. Návštěvník se dostává do role 

člověka s hendikepem, ať už je to slepota, nebo 

třeba paraplegie. 

Máte pro cestující kulturní tip, kam se mohou 
pohodlně dostat veřejnou dopravou? 
K nám do Vlastivědného muzea. Jsme na želez-

ničním uzlu, takže do Olomouce dojedete velmi 

dobře vlakem skoro z celé republiky. A z olomouc- 

kého hlavního nádraží jsou to tři zastávky  

tramvají přímo k budově muzea. Naopak  

autobusem se dostanete ideálně například 

do Čech pod Kosířem, kam jezdím trávit svůj 

volný čas s rodinou. 

Který dopravní prostředek nejvíce využíváte? 
Kvůli své funkci většinou používám auto, protože 

často spěchám. Trochu mě to mrzí, rád bych 

využíval železnici častěji. Když mám čas a nespě-

chám, jedu do práce po kolejích. S rodinou bydlíme 

v Hlubočkách, což je 15 kilometrů od Olomouce. 

Vlak nám zastavuje kousek od domu a je zde velmi 

dobré spojení. Rád také cestuji vlakem, který jezdí 

na Dlouhé Stráně, respektive do Šumperka, a pak 

dál k Jeseníku. V rámci Olomouce samozřejmě 

jezdím veřejnou dopravou.


